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“Ouders met elkaar verbinden, 
daar doen we het voor”

8 jaar geleden deed PRO Kaag en Braassem als nieuwkomer 
zijn intrede bij de gemeenteraadsverkiezingen. Met veel 
enthousiasme, vernieuwende plannen en vooral een grote 

wens om de gemeente terug te geven aan de inwoners. Het 
bleek een geluid waar Kaag en Braassemers oren naar hadden, 
want we werden twee verkiezingen op rij beloond met genoeg 
stemmen om een serieus verschil te maken.

Dat deden we, onder andere met de invoering van het 
raadsbrede akkoord. Met het raadsbrede akkoord kiezen we niet 
langer aan het begin van de periode één coalitiepartij waarmee 
we compromissen sluiten, maar gaan we voor elk onderwerp 
op zoek naar de beslissing die op een meerderheid van de 
steun kan rekenen. Zo krijgen alle partijen de kans om voor hun 
achterban standpunten waar te maken, en worden voor elk 
onderwerp zo veel mogelijk inwoners zo goed mogelijk bediend. 
En we veranderden nog meer in de gemeentepolitiek, met steeds 
als voornaamste doel de regie terug te geven aan de inwoners.

We wilden vernieuwing, de kloof tussen inwoners en 
gemeentepolitiek verkleinen. Wij denken dat we daarin mooie 
stappen gezet hebben, maar is het genoeg? Met andere 
woorden: is onze klus geklaard en zijn we daarmee ons 
bestaansrecht kwijt? Die vraag stelden wij ons afgelopen jaar. En 
niet alleen aan onszelf, maar vooral aan onze leden en andere 
inwoners. Want als we doorgaan met onze missie, doen we dat 
omdat onze inwoners dat willen.

Het antwoord op de vraag was helder: er is nog genoeg te doen 
voor PRO. Er zit nog zo veel kennis, kunde en betrokkenheid bij 
inwoners die niet genoeg gehoord worden. Daarom willen we 
komende 4 jaar graag verder op de ingeslagen weg. Dat doen 
we met een lijst waar ik trots op ben, en waarin alle kernen 
vertegenwoordigd zijn. We hopen op je stem, om zo samen met 
zo veel mogelijk inwoners het allerbeste uit onze gemeente te 
blijven halen. Dankjewel voor je steun!

Sandra de Wagenaar
Lijsttrekker PRO Kaag en Braassem
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SAMEN TEGEN 
EENZAAMHEID
Eenzaamheid is overal. Oók in onze hechte 
dorpen. In Kaag en Braassem werken we samen 
met welzijnsorganisatie De Driemaster voor het 
verlenen van preventieve zorg: zorg die moet 
voorkomen dat mensen in de problemen of een 
isolement raken. Van onschatbare waarde zijn 
natuurlijk Kaag en Braassemers die naar anderen 
omkijken, met projecten als Fietsmaatjes en ANWB-
automaatjes. En wat is het fijn dat er mensen 
zijn als Carla Buntsma uit Woubrugge, die als 
contactclown Toet mensen even uit hun isolement 
haalt en een moment van vrolijkheid brengt.

Verwacht geen luidruchtige grappen en 
grollen: Toet is geen gewone clown. Als 
contactclown is Carla gespecialiseerd 
in het contact leggen met mensen 
met dementie of een verstandelijke 
beperking. Carla: “Ik heb geen act en 
ben niet geschminkt, op mijn rode 
neus na. Mijn hoofd moet leeg, mijn 
voelsprieten aan. Ik kom heel rustig de 
huiskamer binnen en vraag of ik verder 
mag komen. Dan ontstaat meteen 
het eerste contact. Soms wordt het 
hilarisch, soms blijft het heel klein. Elke 
reactie is mooi. Een glimlachje of blik is 
al genoeg.”

Ontspannen
Carla werkt vooral samen met 
zorginstellingen en komt zo in veel 
huiskamers van verpleeghuizen 
in Kaag en Braassem. “Als ik een 
huiskamer binnenkom, gebeurt er 
wat. Verbazing, verwondering. Je ziet 
gezichten ontspannen, een glimlach, 
genieten. Ik kom meestal bij mensen 
met dementie. Zij vergeten mijn bezoek 
snel, maar de sfeer die ik meebreng 
blijft hangen. Dat gevoel van ‘we 
hebben wat meegemaakt’, dat wil ik bij 
ze achterlaten.”

Kippenvel
In 2020 greep Carla net naast de PRO 

Goed voor elkaar bokaal. Jammer, zo 
liet zo PRO weten, want ze had zo’n 
leuk idee voor de besteding van het 
prijzengeld. Ze zou er een hoogwerker 
van huren zodat ze als Toet de ramen 
kon zemen van verpleeghuizen. PRO 
ging met de pet rond en Toet kon op 
pad. Mooi, maar ook pittig, vertelt 
Carla. “Ik ben een emotioneel ding. 
Je ziet al die mensen opleven, maar 
tegelijkertijd zie je het personeel 
in pakken. Ik had overal kippenvel. 
Gelukkig kan er nu weer een hoop, met 
een beetje aanpassing. Ik heb privé zo 
min mogelijk contacten, zodat ik toch 
verantwoord op bezoek kan.”

Eenzaamheid
Naast bezoeken aan verpleeghuizen 
vindt Toet één-op-één bezoeken 
prachtig om te doen. “Er zijn zo veel 
mensen die alleen op hun kamer 
zitten en zich niet kunnen geven in een 
groep. Als je die individueel bezoekt, 
komen daar de mooiste contacten uit. 
Ik word steeds vaker door familieleden 
ingeschakeld om bij mensen thuis te 
komen. En soms ga ik naar mensen 
vanuit eigen betrokkenheid. Dat heb je 
in zo’n dorp. Als je weet dat iemand in 
de buurt eenzaam is, dan ga je er even 
heen. Er wordt in de gemeente best 
veel gedaan tegen eenzaamheid hoor, 

maar de drempel is zo hoog om aan te 
geven dat je eenzaam bent. Het is lastig 
om te ontdekken wie een bezoek op 
prijs stelt.”

Gouden momenten
Als Toet gevraagd wordt naar mooie 
herinneringen, schiet ze in de lach. 
“Hoeveel wil je er hebben? Ik denk 
bijvoorbeeld aan de meneer bij wie ik 
maandelijks een half uur op bezoek 
ging. Toen de man overleed, nam ik 
afscheid en liet ik een rode neus achter. 
Op zijn begrafenis hoorde ik dat de 
rode neus mee was in de kist. Wat een 
enorme waardering, en bevestiging 
dat zowel die meneer als zijn familie 
genoten hebben van onze klik. Ook 
heel bijzonder: ik mocht op bezoek 
bij een mevrouw die diep in haar 
dementie zat en bijna geen contact 
meer legde. Ik kwam binnen, ze keek 
me aan, pakte mijn hand en trok me 
helemaal naar zich toe. De familie was 
erbij en zag weer even haar heldere 
blik. Dat is toch goud, dat je dat dan 
nog meemaakt met je moeder? Wie 
ben ik dat ik dat mag doen? Ik heb het 
mooiste werk dat er bestaat.”

Corine Zijerveld

De Driemaster levert preventieve zorg 
in Kaag en Braassem en ondersteunt 
mantelzorgers en inwoners met 
initiatieven om kwetsbare inwoners 
te helpen. Rettie Bentvelsen, 
ouderenadviseur en welzijnscoach bij 
De Driemaster, vertelt ons er meer 
over.

Zo helpt De Driemaster
“Bij De Driemaster hebben we een 
intensieve samenwerking met de 
huisartsen in Kaag en Braassem: 
Welzijn op Recept. Huisartsen verwijzen 
mensen die worstelen met bijvoorbeeld 
eenzaamheid of een burn-out naar 
onze welzijnscoaches. Samen kijken 
we waar het knelt, hoe we daar aan 
kunnen werken en hoe mensen weer 
kunnen zorgen voor zingeving in hun 
leven. De welzijnshuisbezoeken dragen 
ook bij aan het vroeg signaleren van 

symptomen van dementie. Verder 
ondersteunen we in Kaag en Braassem 
396 geregistreerde mantelzorgers 
met onder andere maandelijkse 
koffiemomenten, trainingen zelfzorg en 
dagbesteding voor de mensen voor wie 
gezorgd wordt, zodat mantelzorgers 
even op adem kunnen komen. De 
onlangs gestarte rouwgroep voor ex-
mantelzorgers wordt gewaardeerd. 
Ook helpen we inwonersinitiatieven als 
ANWB-automaatjes en Fietsmaatjes, 
die ervoor zorgen dat mensen die 
door leeftijd of gezondheid beperkter 
worden kunnen blijven meedoen aan 
de maatschappij.”

Wensen voor de toekomst
“Door de komst van nieuwbouwwijken 
kreeg Kaag en Braassem veel inwoners 
die oorspronkelijk niet uit deze 
gemeente komen. Zij weten de weg 
richting zorg- of welzijnsorganisaties 
niet altijd te vinden. Een starterspakket 
vanuit de gemeente met een wegwijzer 
zou een mooie aanvulling zijn. Nog een 
wens: hoewel Kaag en Braassem met 
de MAG een voorbeeldgemeente is als 
het gaat om dingen anders regelen, 
denk ik dat we dit nog verder kunnen 
verbeteren. Vanaf de zijlijn is het vaak 
toch nog ingewikkeld. En wat zou 

het mooi zijn als er meer initiatieven 
vanuit inwoners zouden ontstaan 
waarbij mensen van alle leeftijden 
elkaar kunnen ontmoeten en samen 
activiteiten ontwikkelen. Het Schoolhuis 
in Rijnsaterwoude is hier al een 
prachtig voorbeeld van.”

Wil je meer weten over hoe De 
Driemaster helpt? Kijk op:
www.dedriemaster.nu.

Contactclown  Toet 
brengt verbazing, 
verwondering en 

een glimlach

De Driemaster 
maakt werk 
van welzijn

PRO over welzijn

Eenzaamheid is in alle lagen 
van de samenleving aanwezig. 
Wij willen daar komende 
raadsperiode flink meer 
aandacht aan geven. Bijvoorbeeld 
door aan te sluiten bij het 
landelijk platform ‘Eén tegen 
eenzaamheid’. Ook zijn we 
groot voorstander van Welzijn 
op Recept, waarmee mensen 
laagdrempelig geholpen worden 
voordat de problemen hen boven 
het hoofd groeien.
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Wonen, werken, leren
Nadat het Bonaventura College de deuren moest sluiten, 
popte al snel de vraag op wat er dan zou gebeuren op deze 
locatie, waar zo veel van ons goede herinneringen aan 
hebben. Ruimte is schaars in onze gemeente, dus ideeën voor 
de invulling waren er genoeg. Maar het idee van ondernemer 
en Veender Barry Verdel (Verdel ICT & Media) kreeg ons 
meteen enthousiast. Hij nam het initiatief voor Tech Campus 
De School, kortweg ‘De School’, waar wonen en werken 
samenkomen, en waar ruimte is voor ontmoeting, leren en 
maatschappelijke doelen. Een plan waar naar verwachting veel 
inwoners op allerlei manieren van kunnen profiteren.

Sociale starterswoningen
Het idee is om het schoolgebouw zo veel mogelijk in ere 
te houden. Op de plek van de gymzaal worden 27 sociale 
starterswoningen gebouwd, waarbij met de gemeente is 
afgesproken dat jongeren uit Kaag en Braassem voorrang 
krijgen bij het toewijzen van deze huurappartementen. 
Lokalen worden omgebouwd tot high tech werkplekken. 
Volgens planning zullen ICT-bedrijven Verdel ICT & Media en 
CoolProfs zich er vestigen, maar komt er ook ruimte voor 
flexibele werkplekken voor andere ondernemers. De aula 
blijft een ontmoetingsplek: overdag voor werknemers en hun 
gasten en buiten kantoortijden kunnen ook de bewoners 
van de appartementen er terecht. Het wordt een plek om 
bijvoorbeeld te studeren, en voor innovatie en ontmoeting door 
ondernemers. Ook de bibliotheek, die op de tijdelijke plek bij de 
Kaskade in de knel kwam te zitten, krijgt een plek in ‘De School’.

Maatschappelijke drive
Met zijn plan doet Barry duidelijk zijn best om zo veel 
mogelijk voordeel te behalen voor de omgeving. Waar 
komt die maatschappelijke drive vandaan? Barry: “Ik ben er 
trots op dat wij onze faciliteiten straks kunnen delen voor 
maatschappelijke doelen. Het is mooi om op deze manier iets 
terug te kunnen geven aan onze gemeenschap. Tegelijkertijd 
maakt het delen van faciliteiten ons concept ook erg sterk. 
Het creëren van een maatschappelijke ontmoetingsplek voor 
innovatie en training geeft deze dynamische plek nog meer 
energie. Ik kan het niet helemaal recht rekenen, maar ben 
ervan overtuigd dat we zakelijk een hele goede investering 
doen.”

HANDEN OP ELKAAR VOOR 
TECH CAMPUS DE SCHOOL
Ondernemers weten hoe ze kansen moeten pakken. En dan heb je ook nog ondernemers die weten hoe 
ze kansen moeten creëren. Voor hun bedrijf, maar ook voor andere inwoners. Die ondernemers moet je 
koesteren. Daarom juichen wij bij PRO de ontwikkeling toe van Tech Campus De School op de plek van het 
Bonaventura College in Roelofarendsveen.

PRO over ‘De School’

Op het moment van schrijven van dit stuk zijn de 
vergunningen rondom de realisatie van Tech Campus 
De School nog niet rond. Vanuit PRO kunnen we zeggen 
dat we volledig achter het plan staan. We zien de kracht 
van het samenbrengen van verschillende functies in 
het gebouw, en zijn ervan overtuigd dat het prachtige 
kansen biedt voor veel van onze inwoners. Laten we die 
kans grijpen en ondernemers met oog voor zakelijke én 
maatschappelijke mogelijkheden vooral ondersteunen.

artist impression De School, VRP architecten

PRO wil het anders
Gemeentepolitiek moet democratischer en leuker

In de politiek heeft iedereen de mond vol van participatie. Zeker ook in Kaag en Braassem. 
We willen de kloof tussen inwoner en gemeentepolitiek dichten en inwoners moeten meer 

regie krijgen. Maar met goedbedoelde bewonersavonden red je het niet. Wij willen dat 
meer inwoners hun stem kunnen laten gelden. Hoe? Wij hebben wel wat ideeën.

Rigoureuze veranderingen
Als je wil dat inwoners weer iets te kiezen krijgen en 
dat hun stem echt een verschil maakt, dan moet er 
iets rigoureus veranderen. Dat begint bij de basis: de 
gemeenteraadsverkiezingen. Ruud van der Star, een 
van de initiatiefnemers van PRO en raadslid, schreef 
een voorstel waarbij inwoners samen met de politieke 
partijen de agenda van de komende jaren bepalen. Geen 
verkiezingsprogramma’s vol beloften die sneuvelen in 
het formatieproces, maar gezamenlijke doelen, besloten 
door de inwoners en politiek samen. Over een aantal 
onderwerpen zal geen overeenstemming zijn. Wel weet je 
dan als inwoner hoe elke partij daarover denkt, zodat je in 
het stemhokje een duidelijke keuze kunt maken. Veel minder 
politiek gedoe, veel sneller de handen uit de mouwen. 
Verandering kost tijd. We kunnen de manier waarop we 
gemeenteraadsverkiezingen houden alleen veranderen als 
alle partijen daar achter staan. Dat bleek nu nog te vroeg, 
maar wij blijven werken aan een democratischere manier 
van verkiezingen. 

Ver-van-mijn-bed-show
En er is meer werk aan de winkel om de gemeentepolitiek te 
vernieuwen en te verbeteren. De oude, vastgeroeste manier 
werkt niet meer voor de huidige samenleving. Dat bleek ook 
toen Floris Schoonderwoerd, die ook aan de wieg stond van 
PRO, de noodklok luidde over politieke bloedarmoede. Zijn 
ingezonden brief kreeg veel bijval van inwoners. Want als 
je zo veel inwoners hebt die zich betrokken voelen bij hun 
woonplaats, hoe komt het dan dat er zo weinig actief zijn in 
de gemeentepolitiek? Doordat gemeentepolitiek voor veel 
inwoners steeds meer een ver-van-mijn-bed-show wordt, 
bepaalt een piepklein deel van de inwoners de koers van de 
gemeente. Die situatie veranderen is een van de missies van 
PRO.

Dat kan beter
Slechts 1% van de Nederlandse bevolking is lid van een 
politieke partij. En daarvan is maar zo’n 5% actief. En dat 
terwijl onze dorpen bruisen van het initiatief. Inwoners zijn 
actief bij de plaatselijke vereniging, zitten in ouderraden 
en hebben prachtige banen rondom thema’s waar we via 
onze gemeentebegroting miljoenen over verdelen. Al dit 
potentieel laten we nu onbenut. Bijna niemand is ervoor te 
porren om die kennis in te zetten in de gemeentepolitiek. 
Wij vinden dat het beter moet. Raadswerk moet weer 
aantrekkelijk worden, zodat de kennis en de kunde van 
inwoners beter benut worden. Wat PRO betreft moet er 
minder tijd verspild worden aan lange vergaderingen in het 
gemeentehuis, zodat raadsleden meer tijd hebben om te 
doen waarmee ze een verschil kunnen maken: inwoners 
opzoeken, luisteren naar hun zorgen en ideeën en daar iets 
mee doen.

Lid worden

Denk je ook dat het beter kan? Word lid en help het 
verschil te maken in onze gemeente. 

Stuur een mail naar info@prokaagenbraassem.nl of ga 
naar www.prokaagenbraassem.nl/word-lid.

Pexels.com
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KNARRENHOF EN QUACKENBOSCH:
WOUBRUGGE EN OUD-ADE BOUWEN AAN DE TOEKOMST

Al sinds de oprichting zet PRO zich hard in voor woningbouw en dan vooral in de kleinere kernen. Zo 
willen we de leefbaarheid in deze kernen behouden. Dat leidde al tot mooie resultaten. Een daarvan is het 
Quackenbosch in Oud-Ade. Een andere ontwikkeling waar wij enthousiast over zijn is het initiatief om een 
Knarrenhof te realiseren in Woubrugge.

Leefbaar en levendig
Het Quackenbosch leidt tot doorstroming in Oud-Ade: doordat oudere inwoners van Oud-Ade in het 
Quackenbosch gaan wonen, komen er in het dorp huizen vrij voor jonge gezinnen. Dat zorgt weer voor meer 
kinderen op de basisschool en vrijwilligers voor bijvoorbeeld sportverenigingen. Dankzij die doorstroming 
blijven de voorzieningen dus in stand en het dorp leefbaar en levendig. Ook de ontwikkeling van een Knarrenhof 
in Woubrugge zou leiden tot doorstroming en meer kansen voor jonge inwoners van Woubrugge om in hun 
eigen dorp te blijven wonen.

Quackenbosch 
in Oud-Ade

Knarrenhof 
in Woubrugge

Aan de Kolk in Oud-Ade worden 20 duurzame sociale 
huurwoningen gerealiseerd: 15 appartementen met een 
gezamenlijke ruimte en 5 eengezinswoningen. Na afronding 
van alle voorbereidende werkzaamheden startte in april 
2021 de bouw.

Wat vooraf ging
De 7 Oostenrijkse woningen die aan de Kolk stonden, zijn 
in het voorjaar van 2019 gesloopt. Ze waren in slechte 
staat en renovatie was financieel niet verantwoord. Om tot 
een goed en gedragen plan te komen is in het voortraject 
intensief overleg gevoerd met omwonenden en andere 
belanghebbenden. Het plan van MeerWonen is samen met 
FARO Architecten ontwikkeld. Bouwbedrijf Van der Geest 
tekende voor de uitvoering.

Sfeer van toen met kwaliteit van nu
Wat de uitstraling van het nieuwe wijkje dicht bij de 
Leidseweg betreft, wordt rekening gehouden met de 
Oostenrijkse woningen die op deze locatie hebben 
gestaan. De huizen ademen de sfeer van toen, maar 
wel met de kwaliteit van nu. Duurzaam bouwen is daar 
logischerwijs onlosmakelijk mee verbonden. Tussen het 
appartementengebouw en de eengezinswoningen komt 
een centrale groenvoorziening. Voor de bewoners worden 
voldoende parkeerplaatsen gecreëerd en er komt een 
rechtstreekse ontsluiting op de doorgaande provinciale weg, 
zodat de bestaande weg door de wijk wordt ontzien.

Voorrang
Aanleiding voor nieuwbouw aan de Kolk was de zoektocht 
naar passende nieuwe woningen in Oud-Ade door 
woongroep Quackenbosch. De verhuur van een groot deel 
van de woningen aan deze woongroep is in oktober 2021 
reeds geformaliseerd. Alle overige woningen worden naar 
verwachting op korte termijn voor verhuur aangeboden. 
Inwoners van Oud-Ade en Rijpwetering die een sociale 
huurwoning achterlaten, krijgen voorrang bij het toewijzen 
van de eengezinswoningen. Naar verwachting krijgen de 
bewoners rond de zomer van 2022 de sleutel van hun 
nieuwe huis.

In Woubrugge startten Thea Lansbergen, Mia Hoes en Ted 
Kroeze een initiatief om tot een zogenaamd Knarrenhof te 
komen. Alle reden om hen wat vragen te stellen over dit 
mooie lokale initiatief.

Hoe is het idee voor een Knarrenhof ontstaan? 
“Een paar jaar geleden hoorde ik (Mia) voor het eerst van 
een vriendin hierover. Stichting Knarrenhof Nederland bleek 
al sinds 2010 groepen mensen te helpen met het bouwen 
van hofjes met een gemeenschappelijke ruimte en tuin, dicht 
bij winkels en andere voorzieningen. Het eerste hof in Zwolle 
was in 2018 gereed. Inmiddels zijn er in meer gemeenten 
initiatieven.”

Wat houdt jullie initiatief precies in?
“Wij, als initiatiefgroep Knarrenhof Woubrugge, proberen in 
de eerste plaats voor 50-plussers grond te verkrijgen bij of 
via de gemeente op een gunstige plek in het dorp, om daar 
prettig, toekomstbestendig en betaalbaar te kunnen leven 
en wonen. Het wordt een plek waar mensen zelf hun – eigen 
en gemeenschappelijke – woonruimte bepalen, en waar ze 
expliciet afspreken elkaar te helpen wanneer dat nodig is. 
Een plek die duurzaam is en ook toegankelijk voor mensen 
met een krappere beurs, waar zelfstandigheid, samen leven 
en privacy hand in hand gaan. Met mogelijkheden voor 
(sociale) koop en sociale huur. Wat voor hof het uiteindelijk 
wordt, dat bepalen de aanstaande bewoners zelf.”

Hoe ver zijn jullie? 
“We hebben contact met de gemeente, met woonstichting 
Aarwoude en met de lokale politieke partijen. Voor de grond 
zijn we afhankelijk van de gemeente en Aarwoude. Daarover 
is ons nu nog niets bekend. We hopen dat de politiek ons 

een handje kan helpen. Of een grondeigenaar die ons 
initiatief supergaaf vindt en passende grond wil verkopen.”

Waar lopen jullie in praktijk het meeste tegenaan? 
“Stichting Knarrenhof kan ons pas daadwerkelijk gaan 
helpen als we een stuk grond hebben. Ook zonder de 
Stichting Knarrenhof hebben we eerst passende grond nodig 
voor het geval we bouwen volgens het Collectief Particulier 
Opdrachtgeverschap.”

Bij wie kunnen dorpsgenoten zich melden als 
ze geïnteresseerd zijn in of willen helpen bij het 
initiatief? 
“Het is belangrijk dat je, als je interesse hebt, ook lid wordt 
van Stichting Knarrenhof Nederland. Samen kunnen we 
meer! Reageren kan via e-mail naar Mia, mhj.hoes@ziggo.nl. 
Ook als je wilt helpen, bijvoorbeeld met het maken van een 
website, zien we je mail graag verschijnen.”

PRO en wonen

PRO is voorstander van woningbouw in de kernen en 
ook aan de randen van deze kernen. Hier voert PRO 
een flinke lobby op naar de provincie. In 2020 vroegen 
wij inwoners via een enquête (PROpinie) naar hun 
mening over hoogbouw. De uitkomst van deze enquête 
vormt de basis van ons standpunt over hoogbouw. 
Wij vinden het een goed idee om in de grotere kernen 
in onze gemeente de hoogte in te gaan, met als 
voorwaarde dat dit inpasbaar is in de omgeving.

Het Quackenbosch aan de Kolk in Oud-Ade (foto: FARO Architecten)

Ted Kroeze, Thea Lansbergen en Mia Hoes, 
initiatiefnemers Knarrenhof Woubrugge
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8 JAAR PRO
IN KAAG EN 
BRAASSEM

Een van de motto’s van PRO: resultaat telt. Wat hebben we gedaan met het vertrouwen dat jullie ons gaven? 
We zetten een aantal resultaten op een rij.

Dingen anders doen
De afstand tussen inwoners en het gemeentehuis moet kleiner; dat is een van de redenen dat PRO is opgericht. 
Om die kloof te overbruggen, wilden we dingen anders doen. Beter luisteren naar inwoners, hun kennis en kunde 
op waarde schatten en daar dankbaar gebruik van maken. Een belangrijke stap die we daarin gezet hebben, is 
het vervangen van een coalitieakkoord door een raadsbreed akkoord. Bij een coalitieakkoord staan alle besluiten 
voor de komende periode al vast. Dat wilden we niet meer: in plaats daarvan sloten we een raadsbreed akkoord 
waarin we alleen doelen en resultaten met elkaar afspraken. Dat geeft alle ruimte om voor de weg ernaartoe de 
kennis en betrokkenheid van inwoners te gebruiken. En we zijn niet alleen oprecht nieuwsgierig naar alle ideeën, 
maar proberen zoveel mogelijk ook het roer weer in handen te geven van de betrokkenen, zodat zij zelf de regie 
houden.

Dat gebeurde hier al:
We bouwen bijvoorbeeld IKC’s door de partijen zelf de verantwoordelijkheid te geven. Kom met een plan, binnen 
budget en binnen bepaalde kaders. Vervolgens nemen wij dat over en zorgen we voor een gemeentelijk besluit 
over de ruimtelijke invulling en financiering. Ook bij het proces rondom het Sportpad zie je dat deze aanpak 
werkt. De gemeente betaalt en financiert de onderzoeken die nodig zijn, maar we bemoeien ons niet met de 
invulling. Want wie kan nu beter bepalen wat waar moet komen dan de betrokken partijen zelf? Het leidde al tot 
prachtig resultaat: het masterplan Sportpad is een huzarenstukje van alle betrokkenen, waarbij het eigenschap 
volledig is overgedragen en verenigingen die verantwoordelijkheid ten volle hebben genomen. Een plan waar de 
verenigingen nooit zo achter hadden kunnen staan als het uit de koker van de gemeente was gekomen.

Echte invloed
Niet alleen bij de IKC’s en de inrichting van het Sportpad zien we dat de betrokkenen de regie terugkrijgen. Ook 
bij extra sociale woningen, het inrichten van de wijk of bijvoorbeeld het kiezen van speeltoestellen in speeltuinen 
hebben inwoners het veel meer voor het zeggen. Ook de omgevingsvisie en de maatschappelijke agenda zijn zo 
opgesteld dat de gemeente de rol van partner inneemt, in plaats van de rol van beleidsbepaler. Initiatief nemen 
loont, en dat is echt een verschil met ‘hoe het vroeger ging’. De adviesraad Sociaal Domein kreeg afgelopen 
jaren een zeer invloedrijke positie. Geen advies aan de achterkant van het beleidsproces op een moment dat er 
niets meer fundamenteel kan veranderen, maar echte invloed aan de voorkant, als het beleid nog geschreven 
moet worden. Deze omslag zorgt ervoor dat uitdagingen samen opgepakt worden, met energie en positieve 
betrokkenheid, met elkaar zoeken naar oplossingen waar iedereen zich in kan vinden. Samenwerken werkt.

Processen veranderen en de inwoner krijgt het steeds meer voor het zeggen. Nog niet iedereen zal dat merken, 
en er is ook nog genoeg werk te verzetten op dit gebied. PRO blijft zich er graag voor inzetten komende jaren en 
blijft scherp opletten dat de gemeentepolitiek niet terugvalt in oude patronen.

RESULTAAT TELT

Wat gebeurde er nog

meer afgelopen jaren?

IKC 
Hoogmade

Hospice
Nieuwe-Wetering

Sociale 
woningbouw in 

Woubrugge

Woningen nabij
de school in
Hoogmade

Verplicht percentage
sociale huurwoningen

bij nieuwbouwprojecten

Woningen met voorrang
toegewezen aan inwoners

van Kaag en Braassem

Sociale woningbouw op 
de plek van de 

Gerardusschool in 
Roelofarendsveen

Gezamenlijke visie op
economie door

ondernemersvereniging
OVKB en de gemeente

Ontwikkeling van
Leimuiden-West:

woningbouw in combinatie
met de reconstructie van

het sportcomplex

Minimale stijging
lastendruk. Bij de laatste
begroting nam PRO het

initiatief tot terugdraaien
belastingverhoging.

Hoeveelheid
restafval flink

verminderd

Toekomstvisie
Sportpad

IKC 
Leimuiden

IKC Rijnsaterwoude
in combinatie 

met wonen
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EVEN VOORSTELLEN: WIJ ZIJN PRO

1

3

2

4

5

SANDRA
DE WAGENAAR (39)
Assistent-makelaar
(Leimuiden)

MONIQUE
HOGENBOOM (49)
Consulent Interne Controle
(Roelofarendsveen)

DOLF
KISTEMAKER (58)
Afdelingshoofd Openbare Werken
(Woubrugge)

RUUD
VAN DER STAR (40)
Directeur adviesbureau BIM
(Rijpwetering)

RICK
VAN SEGGELEN (40)
Accountmanager logistieke diensten
(Rijpwetering)

Waarom heb je jezelf verkiesbaar gesteld?
Verandering in de gemeente gaat langzaam en blijft 
nodig. Na 4 jaar is het werk nog niet klaar.

Waarom bij PRO?
Het is een leuke diverse club waar iedereen telt 
en elke mening gehoord wordt. En waar buiten de 
gebaande paden denken op prijs gesteld wordt.

Waar wil je je hard voor maken komende 4 jaar?
Ik hoop dat nog meer mensen zich aan ons willen 
binden en meedoen met onze fractievergaderingen, 
zodat we een nog breder geluid horen. Daarnaast 
hoop ik dat de IKC’s allemaal gerealiseerd worden.

Wat doe je graag in je vrije tijd?
Bootcamp, zwemmen, leuke dingen met het gezin, 
strand, bos, lekker op vakantie of een bezoek aan 
De Kleine Oase. Ook geef ik schaatsles aan de jeugd 
bij IJsclub Nut en Vermaak.

Waarom heb je jezelf verkiesbaar gesteld?
Als financieel medewerker bij een sociale dienst 
en als betrokken inwoner van de gemeente denk 
ik een goede bijdrage te kunnen leveren aan een 
fijne leefomgeving voor iedereen op alle aspecten in 
onze mooie gemeente.

Waarom bij PRO?
PRO heeft als missie een modern, eigentijds 
gemeentebestuur dat samen met inwoners keuzes 
maakt.

Waar wil je je hard voor maken komende 4 jaar?
Een financieel gezonde gemeente door onder 
andere structureel realistisch begroten, transparant 
en begrijpelijk. Daarbij is het de kunst om met de 
beschikbare middelen zo veel mogelijk doelen te 
realiseren zonder de lastendruk voor inwoners te 
laten stijgen.

Welk thema heeft jouw bijzondere aandacht?
Financiën en het sociaal domein.

Wat doe je graag in je vrije tijd?
Wandelen en gezellig met familie en vrienden 
borrelen en eten. Ook ben ik vrijwilliger bij de kerk 
en bij de FNV belastinginvulservice.

Wie inspireert je?
Iedereen die sociaal betrokken is en bereid is om 
elkaar te helpen.

Waarom heb je jezelf verkiesbaar gesteld?
Ik vind het belangrijk om als inwoner van Kaag en 
Braassem iets bij te dragen aan de gemeenschap. 
Vanuit persoonlijke ervaring weet ik hoe belangrijk 
en leuk het gemeenteraadswerk is. 

Waar wil je je hard voor maken komende 4 jaar?
Eén van de uitgangspunten van PRO is ‘Iedereen 
doet mee’. Dat speelt een rol bij sociale 
onderwerpen, maar ook bij thema’s als wonen of 

energietransitie. Als ik in maart gekozen word, blijf 
ik hier de komende 4 jaar als raadslid scherp op 
letten.

Welk thema heeft jouw bijzondere aandacht?
De energietransitie is een belangrijk en ongelofelijk 
ingewikkeld vraagstuk, dat de komende jaren nog 
lastige keuzes van het gemeentebestuur vraagt. 
De impact op alle inwoners en bedrijven is groot. 
Draagvlak voor die keuzes is van groot belang. 
En er is denkkracht nodig. Ik ben ervan overtuigd 
dat er bij onze inwoners en bedrijven op dit 
gebied veel denkkracht aanwezig is. Die wil ik als 
gemeenteraadslid komende jaren mobiliseren.

Wie inspireert je?
Barack Obama: voor mij hét voorbeeld van een 
politicus die mensen hoop en perspectief biedt op 
beter.

Waarom heb je jezelf verkiesbaar gesteld?
Ik wil mijn ervaring inzetten om anderen te 
inspireren om betrokken te worden en hen binnen 
PRO begeleiden. En ervoor zorgen dat we komende 
periode weer de dingen kunnen bereiken die nodig 
zijn.

Waarom bij PRO?
PRO is ooit opgericht met de intentie om vooral de 
kennis en kunde van onze inwoners te benutten en 
niet over, maar met hen te praten. We maakten hier 
behoorlijke stappen in, maar zijn nog niet klaar.

Waar wil je je hard voor maken komende 4 jaar?
Stimuleren van initiatieven binnen elke kern. 
Woningbouw voor de kernen. Op zoek naar 
de mogelijkheden in en aan de randen van de 
kernen. En optimaliseren van het ruimtelijk proces. 
Daarnaast zie ik als vader van een paar kleine 
kinderen dat de veiligheid op straat in de kern van 
belang is.

Welk thema heeft jouw bijzondere aandacht?
De Omgevingswet en uitvoering ervan. De wet ligt 
dicht bij onze ideeën over hoe het ruimtelijke proces 
zou moeten worden ingericht: minder wetgevend en 
duidelijker voor belanghebbenden.

Wat doe je graag in je vrije tijd?
Sporten, koken, en met mijn familie, vrienden en 
gezin samen zijn of leuke dingen doen.

Wie inspireert je?
Floris. De dingen die hij doet en de manier waarop 
hij dat doet inspireren en gebruik ik voor mijn 
dagelijks werk en mijn rol in het lokale bestuur.

Waarom heb je jezelf verkiesbaar gesteld?
Omdat ik graag een maatschappelijke bijdrage lever 
aan het mooier en beter maken van de gemeente.

Waarom bij PRO?
PRO is een lokale vereniging en dient alleen 
een lokaal doel. We halen kennis op specifieke 
onderwerpen uit de gemeenschap in plaats van dat 
we dit zelf bedenken. Je kunt als raadslid niet alles 
weten; je kunt wel slimme vragen stellen.

Waar wil je je hard voor maken komende 4 jaar?
Ik maak mij hard voor woningbouw in en aan de 
randen van onze kernen en zet me in voor een 
veilige omgeving met het oog op ontsluiting van 
verkeer, openbare ruimte en sociale voorzieningen. 
Ook wil ik een bijdrage leveren aan het duurzamer 
maken van onze gemeente.

Wat doe je graag in je vrije tijd?
Fitness en voetballen, inclusief derde helft, met 
de helden SV ROAC 5 #kampioenen. Ik ben ook 
vrijwilliger bij SV ROAC. Aanstaande zomer gaan 
Marina (al ruim 18 jaar mijn vriendin) en ik trouwen. 

Wie inspireert je?
Mensen die zich belangeloos inzetten voor mensen 
in onze gemeenschap die het minder goed hebben 
dan zij. Ondernemers die elke dag het maximale 
uit henzelf, hun medewerkers en hun organisatie 
weten te halen.

Op 16 maart mogen we naar het stemhokje: kiezen wie ons de komende 4 jaar mag 
vertegenwoordigen in de gemeenteraad. Maar wie schuilen er achter die namen op de 
kieslijst? Hoog tijd voor een voorstelrondje van de top 7 op de lijst van PRO. Onze volledige 
lijst vind je op de eerste pagina van dit magazine.
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7

Waarom heb je jezelf verkiesbaar gesteld?
Grote uitdagingen vragen soms om moeilijke 
keuzes. PRO gaat deze verantwoordelijkheid niet uit 
de weg. Ik wil daar graag een bijdrage aan leveren, 
om onze gemeente toekomstbestendig te maken 
voor onze kinderen.

Waar wil je je hard voor maken komende 4 jaar?
Ik wil me de komende 4 jaar hard maken voor een 
gemeente waar het prettig leven, wonen en werken 
is. Dat lukt me niet alleen, maar door in verbinding 

te blijven met de inwoners en ze te betrekken bij 
de uitdagingen die voor ons liggen hoop ik dat te 
kunnen bereiken.

Welk thema heeft jouw bijzondere aandacht?
Het sociale domein, de WMO, jeugdzorg en de 
Participatiewet. Maar ook de samenwerking binnen 
de regio bijvoorbeeld met Holland Rijnland en het 
Hoogheemraadschap Rijnland.

Wat doe je graag in je vrije tijd?
Ik wandel graag met de hond, bezoek musea en 
theatervoorstellingen. Mijn vrouw en ik kunnen 
enorm genieten van het oppassen op onze 
kleinzoon.

Wie inspireert je?
Floris inspireert mij: met zijn enthousiasme en zijn 
energie krijgt hij mensen in beweging. Daarnaast 
heeft hij een groot sociaal hart.

Waarom heb je jezelf verkiesbaar gesteld?
Ik volg PRO al een aantal jaar en vond het tijd om 
de volgende stap te zetten. De focus op faciliteren 
spreekt me aan. Heb je een idee? Zoek draagvlak en 
wij kijken of we dat kunnen faciliteren.

Waar wil je je hard voor maken komende 4 jaar?
Dat we de groene ruimte in zijn waarde moeten 
laten of verbeteren. De huidige sterke agrarische 
sector blijvend waarderen en nieuwe initiatieven 
motiveren. Zorgen dat we niet over, maar met deze 
sector praten.

Wat doe je graag in je vrije tijd?
Die breng ik graag door met mijn kinderen. Ik ben 
ook als penningmeester actief bij TTV Gelderswoude 
(touwtrekvereniging). 

Wie inspireert je?
Ik probeer van iedereen die op mijn pad komt weer 
stukje mee te nemen om zo mezelf te verbeteren.

FAMILY 
FACTORY 
LEIMUIDEN:

Family Factory Leimuiden organiseert activiteiten voor 
kinderen en hun ouders. Het doel? Ouders met elkaar in 
contact brengen en opvoedvraagstukken bespreekbaar 
maken. Opvoeden is misschien wel de meest uitdagende 
baan die er bestaat. Met dit netwerk voor en door ouders 
kunnen vaders en moeders elkaar inspireren. En waar 
nodig helpen ze elkaar een handje.

Nieuwe contacten
Family Factory bestaat inmiddels 6 jaar. 
Anderhalf jaar geleden verhuisde een 
van de initiatiefnemers. Nieuwe aanwas 
sloot zich aan bij Cora Bloemsma: 
Annemarie van der Veen, Cindy van der 
Prijt en Linda Onderwater. Annemarie 
vertelt ons graag meer over Family 
Factory. “Family Factory hielp ons bij 
het leggen van nieuwe contacten in het 
dorp. Wij willen nu in samenwerking 
met veel andere partijen in het dorp 
hetzelfde doen voor andere ouders: 
een opstapje creëren voor het leren 
kennen van andere ouders. Als zij 
aansluiting bij elkaar vinden, zijn wij 
blij.” 

Het Reizende Dagboek
Corona maakt ontmoeten niet 
makkelijker. Toch wist Family Factory 
in deze tijd mooie initiatieven van de 
grond te krijgen. Zoals het Reizende 
Dagboek, waarin mensen sinds 
eind december 2020 iets kunnen 
opschrijven over zichzelf of hun 
ervaringen in coronatijd. Zo kunnen 
zij een favoriet recept, een Netflixtip 
of prangende vraag met hun buren 
delen. “Het gaat hierbij om de 
geluksmomentjes van het ontvangen, 
lezen, maken en weer delen. Een soort 
ontmoeting op papier. Er werden 

intieme en prachtige verhalen gedeeld.” 
Welzijnsorganisatie de Driemaster hielp 
bij het ontwerp van de dagboeken.

Blije gezichten
Ook op andere manieren zorgde 
Family Factory afgelopen jaren voor 
verbinding. In de lente van 2021 
brachten de 320 schoolkinderen 
van De Lei samen met hun ouders 
narcissen rond bij eenzame ouderen; 
een project in samenwerking met 
ouderenvereniging Stiwo en de kerken 
van het dorp. In 2021 zijn er twee 
theatervoorstellingen voor kinderen 
georganiseerd. “Rond de Kerst 
organiseerden we voor de tweede keer 
een kerstkaartenactie voor de ouderen 
uit Leimuiden en Rijnsaterwoude. 
Kinderen maakten op school of 
de kinderopvang een tekening of 
kerstkaart die vrijwilligers van de 
kerken in de dorpen rondbrachten.”

Uiteenlopende onderwerpen
Wanneer Family Factory weer 
bijeenkomsten kan houden, blijft 
afwachten. “Het koffiemoment 
is de basis voor het ontmoeten. 
Aansluitend organiseren we vaak een 
activiteit. We polsen dan waar ouders 
behoefte aan hebben. Een actueel 
thema is bijvoorbeeld de bibliotheek 

in Leimuiden. Family Factory zet 
zich in voor het open houden van 
de bieb. Zo startten we samen met 
de bieb voorleesochtenden voor 
kinderen tot 4 jaar. En we vinden het 
belangrijk om wat meer moeite te 
doen om anderstaligen te betrekken 
bij activiteiten in het dorp. Een ander 
onderwerp waar we graag aandacht 
aan geven is het meedenken over de 
inrichting van de leefomgeving.”

Wil je meer weten over Family Factory? 
Of vind je het leuk om mee te denken 
of te helpen? Bel met Annemarie 
(06-40 62 95 66) of kijk op de website: 
familyfactoryleimuiden.nl.

FF organiseerde in 2021 twee theatervoorstellingen. 
Foto: Annemarie van der Veen

“OUDERS MET ELKAAR VERBINDEN, 
DAAR DOEN WE HET VOOR”

Family Factory brengt niet alleen 
ouders met elkaar in contact, 
maar legt ook de verbinding met 
professionele partijen in Kaag en 
Braassem. Zo werken ze onder 
andere samen met de gemeente, De 
Driemaster, school, kinderopvang, 
ouderenvereniging Stiwo, het 
consultatiebureau, jongerenwerk en 
de kerken in Leimuiden.

v.l.n.r. Dolf Kistemaker, Monique Hogenboom, Sandra de Wagenaar, Roel van Leeuwen, 
Rick van Seggelen, Evert Henrotte, Ruud van der Star

EVERT
HENROTTE (60)
Dagelijks bestuurslid Centrale
Ondernemingsraad bij korps
(Rijnsaterwoude)

ROEL
VAN LEEUWEN (37)
Zelfstandig ondernemer
(Rijpwetering)

Verbinding
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WALL
FAME

OF5 JAAR GOED 
VOOR ELKAAR
BOKAAL

Een rijk verenigingsleven, mensen die naar elkaar omkijken en talloze vrijwilligers die zich op 
allerlei manieren inzetten voor hun omgeving. Kaag en Braassem is ermee gezegend. Al die 
mensen die belangeloos iets doen voor een ander, die maken het verschil. En ze verdienen het 
stuk voor stuk om in de schijnwerpers te staan. Daarom riep PRO Kaag en Braassem vijf jaar 
geleden de PRO Goed voor elkaar bokaal in het leven

De Goed voor elkaar bokaal wordt elk jaar uitgereikt aan een lokale vereniging, organisatie of persoon die de 
gemeente leuker, beter, duurzamer, mooier of gezonder maakt. De leden van PRO dragen initiatieven voor. 
Vervolgens mogen alle inwoners van Kaag en Braassem stemmen op de genomineerde van hun keuze. De 
winnaar krijgt de bokaal, €500,- en eeuwige roem.

Waarom de PRO Goed voor elkaar bokaal?
Afgelopen twee jaar zagen we het duidelijker dan ooit: het zijn de mensen die hier wonen die onze gemeente zo 
fijn maken. Mooie initiatieven om anderen te helpen schoten als paddenstoelen uit de grond. Die instelling zien 
we altijd al in Kaag en Braassem: mensen staan voor elkaar klaar als het nodig is, en velen zijn bereid de handen 
uit de mouwen te steken als er iets georganiseerd moet worden. Wij zijn trots op de kracht van onze inwoners 
en vinden dat zij het verdienen om in het zonnetje gezet te worden voor alle mooie en belangrijke dingen die ze 
doen. Daarom zet PRO jaarlijks een flink deel van de ledencontributie opzij om terug te geven aan de mensen 
om wie het gaat: de inwoners van Kaag en Braassem. Want wie lid is van PRO, gelooft in de kracht van de 
gemeenschap. Het geld kan dus niet beter besteed worden dan aan de mensen die hun kennis en tijd gebruiken 
om onze leefomgeving te verbeteren.

Wie gun jij €500? 
Eerst is het woord aan onze leden. Als lid van PRO kun je een persoon of organisatie nomineren. Of het nu gaat 
om de trainer van de ‘effies’ die het team in weer en wind motiveert, om de vrijwilliger die regelmatig wandelt 
met eenzame ouderen of om jongeren die iets organiseren waar veel mensen blij van worden: ze komen allemaal 
in aanmerking voor de felbegeerde bokaal. Op 11 april maken we de nominaties bekend. Vervolgens mogen 
alle inwoners van Kaag en Braassem hun stem uitbrengen op hun favoriet. Op 2 mei maken we bekend wie de 
meeste stemmen verzameld heeft en zich dus de winnaar mag noemen van de Goed voor elkaar bokaal 2022. 

Ben je lid van PRO en wil je iemand nomineren? Stuur je nominatie uiterlijk 4 april naar 
info@prokaagenbraassem.nl. Nog geen lid? Voor €10 per jaar ondersteun je ons. Stuur ons een mail of word lid 
via www.prokaagenbraassem.nl/lid-worden. 

Basisschool Ter Does in Hoogmade 
had de primeur en sleepte in 2018 de 

eerste PRO Goed voor elkaar bokaal in 
de wacht. De school kreeg destijds een 
nieuw gebouw waarbij verduurzaming 

hoog in het vaandel stond. Ter Does wilde 
ook graag lessen organiseren rondom 

energieneutraliteit. Een mooie aanvulling 
daarop waren displays waarop af te lezen 

is hoeveel stroom er is opgewekt met 
zonnepanelen. Het prijzengeld leverde 

daar een mooie bijdrage aan.

In 2019 viel de dikverdiende eer te beurt 
aan De Swiffers Hoeve in Nieuwe Wetering. 

Dieren die zorg en opvang nodig hebben, 
bijvoorbeeld omdat hun baasje is opgenomen 

in een instelling of ziekenhuis, worden hier 
warm ontvangen en kunnen hier tijdelijk 

verblijven, groot worden of herstellen totdat 
ze terug kunnen naar de natuur, hun baasje of 

een nieuw thuis. En als dat niet lukt, kunnen 
zij blijven als bewoners van de dierenweide. 
Kinderen kunnen tussen en met de dieren 

spelen en helpen met de verzorging. En wat 
geweldig is: zo lang het mogelijk en wenselijk 

is gaan de vrijwilligers van Swiffers Hoeve met 
de dieren op bezoek bij het oude baasje.

Geen school of organisatie, maar een 
persoon won de bokaal in 2020. Kaag en 

Braassemers stemden massaal op Daniek 
de Groot als waardering voor zijn inzet voor 
allerlei organisaties in het dorp. Zo stak hij 

energie in het redden van het lokale Chinees 
restaurant en is hij actief bij de brandweer, 

voetbalvereniging, de waterrecreatiedagen en 
de Woubrugse Oranjevereniging.

Wie wint de Goed voor elkaar bokaal 
in 2022? Dat bepalen de inwoners van 

Kaag en Braassem! 

Stuur als lid je nominatie uiterlijk 4 
april naar info@prokaagenbraassem.nl.

De meest recente winnaar van de Goed voor 
elkaar bokaal is JS Meddle uit Oud-Ade. Na 
een jaar waarin door coronamaatregelen 

nauwelijks activiteiten georganiseerd 
konden worden, gunden de inwoners van 

Kaag en Braassem de jongerensociëteit een 
opsteker. JS Meddle staat bekend om de 

mooie feesten die er georganiseerd worden 
voor de jeugd in Oud-Ade, Rijpwetering 

en omstreken. Daarnaast is het een 
plek waar jongeren vaak voor het eerst 
kennismaken met vrijwilligerswerk en 

allerlei vaardigheden leren waar zij in hun 
latere carrière plezier van hebben.

Basisschool Ter Does
2018

De Swiffers Hoeve
2019

Jij bepaalt!
2022

JS Meddle
2021

Daniek de Groot
2020
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De strijbijl 
is opgegraven!

Het Gilde der 
Lage Landen

Rijpwetering en Oud Ade gaan de strijd met elkaar aan tijdens Middeleeuwse Feesten 3 VRAGEN AAN:

Een paar maanden geleden verspreidde een mysterieus filmpje zich als een lopend vuurtje via Whatsapp, 
Facebook en Instagram. Een onherkenbaar persoon graaft in het donker in de zwarte aarde en vindt 
daar een middeleeuwse bijl. Terwijl er onheilspellende muziek klinkt, verschijnt de tekst: “De strijdbijl is 
opgegraven. Rijpwetering – Oud Ade; 12 – 18 juni 2023.”

Veertien jaar na de eerste editie is de strijdbijl dus weer opgegraven. Er is inmiddels het nodige veranderd 
in de dorpen. De jeugd kent het evenement alleen van de verhalen. Hoe leuk zou het zijn om weer een 
geweldig dorpsfeest te organiseren? Een paar inwoners van de dorpen staken de koppen bij elkaar en 
besloten al snel: we gaan het gewoon doen. Hoog tijd voor een paar vragen aan deze enthousiastelingen, 
die voorlopig nog even anoniem willen blijven.

Bruggen slaan
Inwoners van Rijpwetering en Oud Ade weten meteen 
waar dit over gaat. In 2009 organiseerde een groep 
enthousiastelingen onder de naam ‘Het Gilde der Lage 
Landen’ de eerste editie van de Middeleeuwse Feesten. 
Een weekend lang middeleeuws vermaak voor alle Ripse 
en Oudaase (ex-)dorpsgenoten. Maar vooral bruggen 
slaan: tussen Oud Ade en de Rijpwetering, tussen 
dorp en buitenwijk, tussen naaste buren en die van de 
overkant. Gewoon gezellig met elkaar een praatje maken, 
samenwerken, sportief bezig zijn. Voor ieder wat wils. 
Geborgenheid en verbondenheid.

Goudklompjes verdienen
Rijpwetering en Oud Ade werden opgedeeld in acht 
wijken; Gilden. Na maanden van voorbereiding (kostuums 
naaien, mascottes maken, strategie bepalen) gingen de 

Gilden tijdens het feestweekend de strijd met elkaar aan. 
Met moddergevechten en touwtrekken en nog veel meer 
wedstrijden verdienden ze goudklompjes, met als ultieme 
doel de oude strijdbijl en eeuwige roem voor hun wijk in 
de wacht te slepen. Er werd niet alleen gestreden: met 
evenementen als Bourgondisch bunkeren zat het met de 
gezelligheid ook wel goed.

Vriendschappen voor het leven
Na een legendarisch weekend werd de strijdbijl begraven. 
Iedereen heeft mooie herinneringen aan wat er in dat 
weekend en de periode daarvoor is gebeurd. Hele straten 
en buurten leerden elkaar beter kennen. Inwoners werkten 
en sportten samen voor hun wijk, jong en oud. Jaren 
later zijn er nog steeds buurtbarbecues en er zijn zelfs 
vriendschappen voor het leven ontstaan. 

Wat komt er kijken bij de organisatie van zo’n 
dorpsevenement?
“De eerste periode stond voor ons in het teken van de 
aankondiging en mensen enthousiast maken voor de 
volgende editie. Met het lanceren van het mysterieuze 
filmpje bijvoorbeeld, met de zoektocht van ‘Sander zoekt 
het uit’ naar wie die strijdbijl nou heeft opgegraven en 
met het kerstnummer ‘de bijl in de sneeuw’. Inmiddels 
zijn we ook organisatorisch druk bezig: het regelen van de 
vergunning, de sponsoring, het indelen en voorbereiden 
van het terrein en natuurlijk het samenstellen van het 
programma. De komende tijd kunnen inwoners ludieke 
acties verwachten. Zo gaat het Gilde binnenkort op een 
originele manier op zoek naar het koninklijk paar dat het 
gezicht zal zijn van de feestelijke week. Ook wordt een goed 
doel gekozen waar de winst naartoe gaat. In 2009 ging er 
€15.000 naar Stichting Doe Een Wens.”

Wat heb je nodig om een evenement als dit te laten 
slagen?
“Alles valt of staat met het enthousiasme vanuit de dorpen. 
Uiteindelijk moeten de bewoners van de acht wijken elkaar 
zelf opzoeken om samen tot mooie acties, aankleding en 
een strijdplan te komen. Bij deze editie is hier voorafgaand 
aan de feestweek al ‘goud’ mee te verdienen. Een extra 
motivatie om alvast gezamenlijk aan de slag te gaan. Het 

Gilde hoopt dat tijdens de Middeleeuwse Feesten oud-
dorpsgenoten van heinde en verre weer terugkeren naar 
hun oude woonplaats om samen dit feest te vieren. Zodat 
dorpsgenoten en buren, die elkaar misschien al jaren 
niet meer hebben gezien of gesproken, samen nieuwe 
herinneringen kunnen maken.”

Is zo’n evenement typisch Rijpwetering en Oud Ade, of 
zou het overal slagen?
“Elke gemeenschap heeft zijn eigen mooie feesten en 
tradities. Onder de grote rivieren is dat bijvoorbeeld 
carnaval en in Leiden gaat er niks boven 3 oktober. In 
Oud Ade en Rijpwetering zorgt het vrijwilligerswerk voor 
leefbaarheid en gezelligheid: het verenigingsleven, de Fancy 
Fair, het Meddle Festival, de Ripse Paardendagen. Allemaal 
activiteiten en evenementen die kunnen plaatsvinden 
dankzij inzet van vrijwilligers en lokale bedrijven en 
sponsoren. De Middeleeuwse Feesten gaan ook van dit 
principe uit. Iedereen zet zich belangeloos in voor dat ene 
doel: er een geweldig feest van maken.”

De Middeleeuwse Feesten worden gehouden van 12 t/m 18 
juni 2023. 

Blijf op de hoogte via de socials:
Insta / Facebook @middeleeuwsefeesten

Gilde der Lage Landen

“Waar kleine dorpen groot in zijn”
PRO-raadslid Rick van Seggelen was in 2009 wijkhoofd van De Strijders der Laenen. “Ik vond het 
een grote eer om wijkhoofd te mogen zijn. Mooi om te zien hoe iedereen in “mijn” wijk meedeed 
in de voorbereiding en tijdens de feestweek. De sportieve strijd met andere wijken was prachtig, 
het fanatisme soms op het randje maar na de spellen was het één groot feest. De saamhorigheid 
en gezelligheid waren echt geweldig. Een evenement waar kleine dorpen groot in zijn. Ik 
verwacht in 2023 weer een prachtige week voor Oud Ade en Rijpwetering. En uiteraard hoop ik 
dat onze wijk deze keer gaat winnen. Aan alle andere inwoners van Kaag en Braassem doe ik de 
oproep om te komen kijken. Een mooie inspiratie voor andere kernen in onze mooie gemeente!”
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INGE
VAN DER MEER

PETRA
VAN DER WERELD-VERKERK

SAMEN WERKT BETER

FLORIS
SCHOONDERWOERD

YVONNE
PETERS

Een gemeenschap bestaat uit allerlei verschillende mensen. Jong, oud, 
gelovig, niet-gelovig, sportief, creatief, ondernemend, bedachtzaam 
enzovoort. Met allerlei achtergronden en politieke voorkeuren. Wat ons 
bindt is de gemeenschap waarbinnen we met elkaar plezierig willen leven. 
Lief en leed delen. Een gemeenschap waarbinnen grote en kleine initiatieven 
ontstaan. Een gemeenschap waarbinnen we gebruikmaken van elkaars 
verschillende ideeën, meningen en inzichten. Juist om met elkaar gezamenlijk 
verder te komen.

En zo moet het ook zijn binnen de politiek. Verschillen zijn er en die 
moeten er ook zijn. Ieder heeft zo zijn eigen aandachts- of speerpunten. 
Met aandacht en respect voor elkaars verschillende ideeën en meningen 

komen we verder. ‘Waar jij aan denkt, heb ik niet aan gedacht.’ ‘Heb je het ook van die kant bekeken?’ Luisteren naar elkaar. 
Gebruikmaken en leren van elkaars specifieke kennis en kunde. Juist als je het niet eens bent, wordt het interessant. Met in 
ons achterhoofd dat we dezelfde belangen dienen: die van onze inwoners. Allemaal.

Binnen Kaag en Braassem hebben we politiek gezien het raadsbrede akkoord. Ik ben daar een groot voorstander van. 
Binnen het raadsbrede akkoord sluiten we partijen niet uit. Bespreken we op elk dossier elkaars verschillende inzichten. 
Luisteren we naar iedereen. Staan we niet tegenover elkaar, zoals bij een coalitie en oppositie. Maar blijven we met elkaar in 
gesprek. Dat is de kracht van Kaag en Braassem. Met elkaar kom je verder.

Geld vrijmaken voor onze gezamenlijke ambities is voor mij een hoogtepunt in de 
samenwerking met PRO. Met elkaar bepaalden we welke ambities en prioriteiten 
we konden realiseren binnen het beschikbare budget. Maar ook een gezamenlijke 
zoektocht naar extra geld. En samenwerking hield trouwens niet op bij de raad, 
ook stakeholders kregen – geheel passend in de denkwijze Maak Meedoen 
Mogelijk – ruimte om hun inbreng te geven.

We trokken samen op en als gevolg hebben we mooie stappen kunnen zetten 
voor de dorpen, zoals het realiseren van IKC’s, het nieuwe winkelplein in 
Roelofarendsveen, het masterplan Sportpad, aanleg van kunstgrasvelden en niet 
te vergeten de extra middelen voor vergroening van onze gemeente (4 x 100.000 
euro voor extra groen).

Hiervoor zijn we toch de politiek ingegaan: om ambities te realiseren met en voor onze inwoners. Ik word hier nog steeds erg blij van!

“Samen werkt beter”, de mooiste en meest passende slogan van PRO 
Kaag en Braassem. Zeker in de politiek bereik je niets alleen. Je hebt altijd 
meerderheden nodig. Ik ben er dan ook trots op dat PRO samenwerken 
in haar DNA heeft en op allerlei onderwerpen met alle partijen heeft 
samengewerkt. Geen enkele traditionele coalitie is het in beginsel overal over 
eens, zoals ook elke traditionele oppositie het eigenlijk niet altijd oneens is 
met de koers van het college. 

PRO heeft een nieuwe vorm van politiek geïntroduceerd waarin we 
colleges hebben gevormd op basis van de overeenkomsten in de 
verkiezingsprogramma’s. De verschillen – waar andere colleges in Nederland 
in beton gegoten afspraken over maken en compromissen over sluiten – 
hebben we elkaar op losgelaten zodat elke partij zijn eigen kleur kon houden en op basis van wisselende meerderheden 
besluiten werden genomen. 

Zo was er voor elke partij, voor elk raadslid, nog van alles te halen. Democratie ten voeten uit. Gekozenen die bij hun 
standpunten konden blijven, partijen die hun kleur hielden, respect voor elkaars afwijkende politieke meningen zonder 
dat dit tot een bestuurscrisis hoeft te leiden, en een college dat scherp moet zijn en voor elk afzonderlijk agendapunt een 
meerderheid moest zoeken. Samenwerken als middel om doelen te bereiken voor de inwoner. Precies wat wij ook van onze 
inwoners, bedrijven, maatschappelijke organisaties en verenigingen vragen.

Ik heb genoten van deze unieke vorm van politiek samenwerken. Ik denk zelfs een randvoorwaarde om effectief te kunnen 
zijn. Ik dank de VVD, SvKB, D66 en het CDA (die hier allen van hebben kunnen profiteren) voor deze constructieve jaren en 
gun de inwoners ook in de toekomst een gemeentebestuur dat liever samenwerkt, zijn eigen herkenbare verschillen mag 
behouden en het spel op de bal blijft spelen in plaats van op de man. Samen werkt beter!

Vanaf 7 februari 2022 is Floris werkzaam als afdelingshoofd maatschappelijke ontwikkeling bij de gemeente Nieuwkoop.

Samen met PRO werkt de VVD altijd aan de inhoud, voor inwoners en 
ondernemers. Geen politieke spelletjes maar echt dingen voor elkaar 
krijgen! Daar ben ik trots op want samen bereiken we heel veel. Een paar 
voorbeelden:

• Voor onze jonge inwoners bouwden we nieuwe scholen in Hoogmade en 
Leimuiden. Ook andere dorpen volgen!

• We investeerden veel geld in nieuwe wegen en bruggen. Trots op 
Langebrug in Oud-Ade en Herenweg Leimuiden.

• We werken in Roelofarendsveen en Leimuiden aan het realiseren van 
uitbreidingsruimte op nieuwe bedrijventerreinen voor onze lokale 
ondernemers.

• PRO en VVD zijn samen voor hogere nieuwbouw in de grotere kernen 
juist om meer en goedkoper te bouwen, vooral ook voor jongeren.

“Juist als je het niet eens bent, 
wordt het interessant”

“Samen kom je echt wel verder“

“Alleen ga je sneller, samen 
kom je verder”

“Heel veel om trots op te zijn!”

Samenwerking is een van de speerpunten van PRO Kaag en Braassem. De doelen en resultaten werden 
opgeschreven in een raadsbrede Samenwerkingsagenda 2018-2022. Een unieke en vernieuwende werkwijze. 
Wij vroegen de vier wethouders naar hun hoogtepunten in de samenwerking.

Het samenwerkingsproces tussen de politieke partijen kreeg vorm in de trajecten ‘Focus met Ambitie’. Het 
begon met een overzicht van opgaven die om politieke keuzes vanuit de partijen vroegen (“wat moet” en “wat 
kan”). Na een positief oordeel bracht dit ook de nodige financiële investeringen met zich mee. Zo werden keuzes 
gemaakt en gezamenlijke ambities van de raad gerealiseerd.
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IEDEREEN WIL WONEN 
MAAR WAAR?

PRO en woningbouw

Kaag en Braassem is een mooie gemeente om in te wonen. Tegelijk zijn er veel vraagstukken. Veel 
gezinswoningen, weinig appartementen. Veel vergrijzing, weinig geschikt woonaanbod. Lange 

wachtlijst sociale woningen. Te weinig betaalbare koopwoningen. Te weinig kansen voor jonge mensen 
die graag in eigen dorp willen wonen. PRO heeft volkshuisvesting als speerpunt en nam de afgelopen 

jaren op al deze onderwerpen initiatief om met oplossingen te komen. Maar we zijn nog niet klaar. 

Woningnood
PRO zette zich de afgelopen jaren in om ook in kleine kernen 
ruimte te krijgen voor woningbouw. In vrijwel alle kleine 
kernen staan er projecten in de steigers die een lokaal 
volkshuisvestelijk probleem aanpakken. De woningnood 
is een groot landelijk probleem, waar niet een-twee-drie 
een oplossing voor is. Toch zien we lokaal kansen om dit 
probleem enigszins in te dammen.

Wachtlijst verkorten
De afgelopen jaren maakten we een behoorlijke inhaalslag 
bij het tekort aan sociale woningen. Bijvoorbeeld bij het 
project Gerardusschool in Oude Wetering, de Van Egmond-
locatie in Woubrugge, Leimuiden-West, de Kolk in Oud-Ade 
en bij de basisschool in Hoogmade. Voor al deze projecten 
zetten we in op levensloopbestendige woningen of 
appartementen. Senioren kregen voorrang bij de toewijzing 
van de woningen. Eerst de senioren uit het betreffende 
dorp, daarna uit de rest van de gemeente. Zo werken we aan 
doorstroming en komen gezinswoningen in het dorp weer 
beschikbaar. Dat is goed voor de leefbaarheid in het dorp 
en het helpt de wachtlijst voor een sociale huurwoning te 
verkorten. Die wachtlijst is nog steeds gemiddeld 5 jaar. Wij 
blijven ons inzetten om deze termijn te verlagen. 

Levensloopbestendig bouwen
Een andere manier om de doorstroming te bevorderen, 
is het bouwen van ontbrekende woningtypen. 
Levensloopbestendige zorg- en seniorenwoningen 
bijvoorbeeld, dicht bij de centrumvoorzieningen. Momenteel 
bestaan de woningen in onze gemeente voor ruim 90% uit 
gezinswoningen. Door de vergrijzing wonen één of twee 
senioren in gezinswoningen en is de jeugd genoodzaakt 
te verhuizen. Op termijn is dat een doodsteek voor onze 
voorzieningen. We zetten in op een kwalitatieve uitbreiding 
van het woningaanbod en bevorderen zo de doorstroming, 
waardoor er gezinswoningen vrijkomen.

Tussen wal en schip
In Kaag en Braassem is er een groeiende groep mensen 
die te veel verdient om voor een sociale huurwoning in 
aanmerking te komen, maar te weinig om een koopwoning 
te financieren. Voor deze mensen introduceerden we 
de ‘tussen wal en schip’-regeling. Ontwikkelaars krijgen 
de mogelijkheid iets minder sociale koopwoningen te 
realiseren; woningen die vaak onder de marktwaarde aan 
de eerste kopers verkocht werden om daarna direct na de 
eerste verhuizing uit het sociale segment te verdwijnen. 
In plaats daarvan mogen ontwikkelaars koopwoningen 
tussen de €220.000 en €380.000 euro realiseren. Er is veel 
vraag naar deze categorie woningen, en nauwelijks aanbod. 
Door de provinciale oproep tot verdichten te omarmen en 
hoogbouw toe te staan in het Braassemerland maken we 
meer woningen vrij voor lokaal woningzoekenden en kunnen 
we de VOF Braassemerland verleiden (meer bouwen is meer 
omzet) om mee te financieren in bijvoorbeeld een tweede 
sluis en een zwemstrandje.

Focus op starters
Met de crisis in het achterhoofd en een woningmarkt die 
al jaren op slot zit, zijn met name veel starters de dupe. 
De behoefte aan betaalbare woningen groeit dan ook 
nog steeds. Om de bouw weer op gang te krijgen en te 
bouwen naar behoefte moet de focus sterk komen te 
liggen op deze doelgroep. Door slim in te spelen op de 
ontwikkelingen die er zijn, te bouwen naar de vraag en 
de doorstroming te bevorderen is er ook op woongebied 
nog van alles mogelijk in Kaag en Braassem. Zowel in de 
grote als in de kleine dorpen. PRO vindt dat de spaarzame 
ruimte goed moet worden benut. Wij willen bedrijven 
stimuleren om zich bijvoorbeeld op bedrijventerrein te 
vestigen zodat in de kernen woningbouw mogelijk wordt. 
En áls er groen aan de rand van een dorp moet worden 
opgeofferd voor woningbouw, dan het liefst voor en door 
onze eigen inwoners zelf. Bijvoorbeeld in de vorm van CPO 
(Collectief Particulier Opdrachtgeverschap) waar PRO groot 
voorstander van is. 

Locaties voor

woningbouw?

HOOGMADE

RIJNSATERWOUDE

LEIMUIDEN

RIJPWETERING

Verdere uitbreiding van Hoogmade moet goed 
beargumenteerd worden. Zowel de regio als de 
provincie zijn hier erg kritisch op, net als in andere 
kleine kernen. Nieuwe plannen moeten aantoonbaar 
een bijdrage leveren aan de vitaliteit van het dorp, 
stedenbouwkundig passen in het landschap, een 
vraaggericht concept zijn, volkshuisvestelijk een 
bijdrage leveren aan de vraag en lokaal draagvlak 
hebben. Als aan deze voorwaarden wordt voldaan, 
willen wij Hoogmade gefaseerd doorontwikkelen in 
de richting van Leiderdorp.

De vrijkomende schoollocatie en die van de sportzaal 
kunnen ingezet worden voor huisvesting. Deze 
woningen komen met voorrang beschikbaar voor 
inwoners van Rijnsaterwoude. Voor de invulling van 
deze gebieden willen we het TOP-traject (traject 
OmgevingsParticipatie) hanteren. Samen met 
toekomstige bewoners en buren ontwerpen we wijk 
en woning.

PRO is enthousiast over de samenwerking tussen 
de scouting, de ijsclub en de volkstuinders om met 
elkaar een nieuw onderkomen te realiseren en 
ruimte te maken voor woningbouw. Na het project 
Leimuiden-West is dit opnieuw een voorbeeld van 
hoe lokale samenwerking en het bijeenbrengen van 
verschillende vraagstukken en belangen kan leiden 
tot een enorme plus.

In Rijpwetering is er behoefte aan meer woningen. 
Hiervoor zijn verschillende mogelijkheden. PRO 
wil een gebiedsvisie ontwikkelen waarin we ook 
scenario’s uitwerken met het eventuele vertrek 
van de hockeyclub, waarbij een nieuwe indeling 
van het Hertogspark gemaakt kan worden en er 
plaatsgemaakt kan worden voor woningbouw.

OUD-ADE
PRO Kaag en Braassem is sinds jaar en dag 
voorstander van het bouwproject op Oud-Ade-
Zuid. Door het verplaatsen van het huidige trapveld 
komt er een strook grond beschikbaar waar de 
bebouwing van de huidige nieuwbouw afgemaakt 
kan worden. De omvang van het bouwproject moet 
passen binnen de schaal van Oud-Ade. PRO ziet hier 
graag een project waarin toekomstige eigenaren 
hun eigen wijk en woning ontwikkelen door CPO. 
Tegelijk zien we dat hier een enorme provinciale 
hobbel te nemen is. Wij zullen ons hier actief voor 
blijven inzetten.

Dit zijn voorbeelden van locaties waar wij kansen 
zien. Uiteraard kunnen we voor iedere kern samen 
met de inwoners op zoek naar mogelijke in- en 
uitbreidlocaties om de leefbaarheid in betreffende 
kern te vergroten. Meer ideeën staan al op onze 
website, maar andere ideeën zijn altijd welkom!
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